

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com



Chen Jun 陳俊

Born in Yueyang, Hunan province in 1977. Graduated from Sichuan Academy of Fine Arts, majored in Traditional Chinese painting. Now work and live in Xiamen City. Chen Jun didn't resume painting until 10 years after his graduation from the Sichuan Academy of Fine Arts. Since 2012, he has produced three important series of work. First, while Chen Jun began creating art he still had a day job, leaving him with no choice but to do all of his artistic thinking and creative work at night. It was during this time that he created a series of work employing his unique symbolism entitled "Nighttime Cityscapes." Building on this foundation, he around 2014 went on to begin painting modern urban scenes employing the traditional watercolor landscape painting structure in the "Urban Landscape" series. After entering his third creative period, Chen Jun has begun to combine elements from his explorations in the previous two, cutting apart reproductions of famous landscape paintings, and then re-assembling them in his own way. Through this re-creation, Chen Jun allows the reproduced "ancient" and the self-produced "contemporary" to meld together on one complete canvas, carrying classical graphics while at the same time separating itself as "modern". By employing reproductions of classical landscape paintings, a symbol of the classical spirit is present in Chen Jun's work, and this symbol structurally blends with his contemporary creation to form a complete artwork. Yet in a spiritual sense the symbols drive comparison and collision with modernity. He has previously exhibited in Australia, Hong Kong, Beijing, Shanghai, Macau, Xiamen, Nanjing, etc.

1977年生於湖南嶽陽，2002年畢業於四川美術學院國畫系，現工作生活於廈門、北京。陳俊自四川美術學院國畫系畢業十幾年後，才又重新拾起畫筆。他2012年以來的創作，大致有三個重要系列作品。一是，陳俊最初開始創作的時候白天還有工作，他對藝術的思考以及創作都集中在夜間，在這一時期創作了一批用他符號性的點彩墨創作的《都市夜景》系列。在此基礎上，2014年前後他更進一步，以古典山水畫的構圖來表現都市景觀，創作了《都市山水》系列。進入到最近的第三階段，陳俊開始集合前兩個階段的探索，將古典山水名作的複製品裁切分割後，再用自己的創作進行《補型》，使復制的《古》與當代創作的《今》在並置融合中形成一張完整的帶有古典圖示特徵的中國畫，然而卻又《古今》分明。古典山水畫複製品作為一種古典精神的代表符號與陳俊的當下創作在構圖上保持整體性，卻又在精神趣味上產生對照和碰撞。其作品曾在澳洲、香港、北京、上海、澳門、廈門、南京等地展出。

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK
Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028
info@luciechangfinearts.com

SOLO EXHIBITIONS

2014 City in Yesterday 798 Times Space, Haixi Division Xiamen

SELECTED GROUP EXHIBITIONS

- 2015 "Silent Poetry-China Contemporary Youth Art",
Sydney Chinese Cultural Center Adelaide Arts Centre, Australia
- 2014 "Art Youth 100", Beijing, China
"Nanjing International Art Show", Nanjing, China
"Art in Macao" Exhibition", Macao
- 2013 "Fujian Youth Fine Art Salon Show", 798 Times Space Haixi
Division Xiamen, "Find-Rebuild", Excellent collection Show of Chinese Youth Artists,
Duolun Museum of Modern Art, Shanghai
"New Star of Caesar Art- Annual Nomination Exhibition of Art College",
Students TODAY ART MUSEUM, Beijing
"4th New Star Art Festival", Guangzhou, Nanjing, Shanghai
- 2012 The 4th John Moores Painting Prize, China
Shanghai oil painting & sculpture institute, Shanghai
"Chinese Art and Soul • Olympic counterparts" art exhibition, Water-cube center, Beijing
The 1st National Modern Art Show in Weibo, The Saatchi Gallery, Beijing
Micro and delicate · First Chinese meticulous and ink Research exhibition" ,
Poly Museum, Beijing
- 2010 Xiamen Modern Art Show, Xiamen Fine Art Museum, Xiamen
- 2002 New Exhibition of Deng Hong Ink, Chengdu Modern Art Museum, Chengdu
- 2001 "Art Forum Cup" Excellent collection of National Colleges, Shenyang
- 2000 The 1st Innovative collection Show of Chinese painting,
Sichuan Academy of Fine Arts, Chongqing

AWARDS

- 2013 Nomination and Excellent Award New Star of Caesar Art- Annual Nomination Exhibition
of
Art College Students
- 2002 New Star Award New Exhibition of Deng Hong Ink
- 2001 Excellent Award "Art Forum Cup" Excellent collection of National Colleges
- 2000 Innovation Award First Sichuan Academy of Chinese Painting Exhibition of Innovation

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

個展

- 2015 《時令景觀》，名泰空間，北京
2014 《昨夜的城市》，798時代空間海西事業部，廈門

群展

- 2015 《無聲詩-中國當代青年藝術展》，悉尼中國文化中心阿德萊德藝術中心，悉尼
《無聲詩-中國當代水墨創作展》，香港大學美術博物館，香港
《首屆廈門建發JFC當代藝術展》，建發JFC品尚中心，廈門
《共生》—藝術家公盤十一人聯展，全國農業展覽館，北京
《藝術北京》，博覽會全國農業展覽館，北京
2014 2014年度《青年藝術100》，北京
《南京國際美術展》，南京
《藝術澳門》博覽會，澳門
2013 《福建青年藝術沙龍展》，798時代空間海西事業部，廈門
《發現-重建》中國青年藝術家優秀作品展，上海多倫現代美術館，上海
《凱撒藝術新星—藝術院校大學生年度提名展》，今日美術館，北京
第四屆《新星星藝術節》，廣州，南京，上海
2012 英國《約翰莫爾》，中國，新繪畫大賽，上海油雕院，上海
《中國魂》藝術與奧林匹克同行藝術展，水立方，北京
《首屆全國現代藝術微博大展》，宋莊美術館，北京
《微觀與精緻》中國首屆工筆與水墨研研究展，保利博物館，北京
2010 《廈門當代藝術展》，廈門美術館，廈門
2002 《鄧鴻水墨新秀展》，成都現代美術館，成都
2001 《美苑杯》全國高校優秀作品展，瀋陽
2000 《首屆四川美院中國畫創新作品展》，四川美院，重慶

獲獎

- 2013 《凱撒藝術新星》—藝術院校大學生年度提名展並獲優秀獎
2002 《鄧鴻水墨新秀展》獲新秀獎
2001 《美苑杯》全國高校優秀作品展，獲優秀獎
2000 《首屆四川美院中國畫創新作品展》，獲創新獎